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Spørgsmål 

Vil ministeren fremsende oversigt over provenuet fra virksomheders generationsskifte fra 

2018, 2019 og 2020 (bo- og arveafgift)? 

 

Svar 

Det er i Skatteministeriets systemer ikke muligt at opgøre, hvor stor en andel af det sam-

lede provenu fra bo- og gaveafgiften, der vedrører generationsskifte af erhvervsvirksom-

heder, og hvor stor en andel der vedrører andre typer aktiver. I forbindelse med det lov-

forberedende arbejde ved satsnedsættelsen af bo- og gaveafgifter ved generationsskifte af 

erhvervsvirksomheder i 2017 og den efterfølgende tilbagerulning i 2019 er det bereg-

ningsteknisk lagt til grund, at andelen i gennemsnit udgør 40 pct. af det samlede provenu 

fra bo- og gaveafgift. Det svarer til et årligt strukturelt provenu på ca. 2 mia. kr. årligt. 

 

Det blev på dette grundlag vurderet, at en genindførelse af en ensartet bo- og gaveafgift 

på 15 pct. vil medføre et umiddelbart merprovenu på 1,3 mia. kr. årligt, svarende til ca. 1 

mia. kr. årligt efter tilbageløb og adfærd. 

 


	Spørgsmål
	Svar

